

## Danse familiale à l'ancienne

Vendredi 29 novembre  
6:30 - ouverture des portes  
19h-22h - danse, nourriture et plaisir

Veillez apporter une collation à partager. Le don suggéré est de 5 \$ par famille. Rejoignez-nous pour une soirée de danse familiale, des danses carrées aux danses de groupe en cercle, en passant par les danses de couple comme la polka et la valse. Denise Leblanc nous guidera; aucune expérience préalable n'est donc requise. Jeunes et moins jeunes se retrouvent sur la piste de danse. Au plaisir de vous y voir!



## Old Time Family Dance

Friday, November 29  
6:30 - doors open  
7pm-10pm - dancing, food, and fun

Please bring a snack to share. Suggested donation is \$5/family.

Join us for an evening of family -friendly dancing from square dances to group circle dances to couple dances like the polka and waltz. Denise Leblanc guides us through each group dance, so no prior dance experience is required. Young and old enjoy together. See you on the dance floor!



Petit déjeuner des Chevaliers de Colomb le dimanche **24 novembre** à 10h et ensuite à 12h. **Les profits iront Centre de ressources Taché.**

Knights of Columbus breakfast on Sunday **November 24th** at 10am and second sitting at 12pm. **Proceeds will go to the Taché Food Resource Centre.**



**2025 WINTER CAMP**  
CATHOLIC SCHOOL OF EVANGELIZATION

8-12 ENGLISH	JANUARY 17-19
8-12 FRENCH	JANUARY 24-26
12-15 ENGLISH	JANUARY 31- FEBRUARY 2
*12-15 FRENCH	FEBRUARY 7-9
BILINGUAL 15-17	FEBRUARY 14-17

Overnight winter camps is a dynamic, fun-filled weekend for those who want to grow in their faith! Join us for a weekend of winter fun and fellowship. Camps are available in both French and English for ages 8-17.

[catholicway.net/camps](http://catholicway.net/camps)

Saint Malo Catholic CAMPS  
calholiques de Saint-Malo

**HEURES DE BUREAU :** mardi-vendredi 9h-15h

**OFFICE HOURS:** Tuesday– Friday 9am-3pm

1282, chemin Dawson Road Lorette MB R5K 0T2

<https://notredamedelorette.info>

☎ 204-878-2221

[info@notredamedelorette.info](mailto:info@notredamedelorette.info)

Curé/Pastor (*en cas d'urgence / emergency only 431-348-0022*)

l'abbé/Father J. Mario de los Rios Londoño

Adjointe administrative / *Administrative Assistant*

Lynne Chammartin

Conseil paroissial de pastorale / *Parish Pastoral Council*

Raynald Dupuis, Yvonne Romaniuk

Conseil des affaires économiques / *Parish Administration Board*

Charles Chilton, Mike Soenen

Réservations de la salle paroissiale/*Reservations for the Parish Hall*

Richard Rumancik 204-815-4124



Paroisse  
Notre-Dame-de-Lorette  
Parish



Le 24 novembre 2024

**BULLETIN**

November 24, 2024

### 34e dimanche du temps ordinaire

Parce que les nations abusaient de leur pouvoir, le pape Pie XI a introduit la solennité du Christ Roi de l'univers en 1925. Il s'agit d'une fête récente dans l'Église, et c'est l'abus de pouvoir qui a conduit à son introduction. Jésus n'a pas abusé du pouvoir et il est notre modèle.

Le royaume de Jésus est:

- un royaume de vérité et de vie
- un royaume de sainteté et de grâce
- un royaume de justice, d'amour et de paix

Cette fête est une invitation à tous ceux qui détiennent un pouvoir ou une autorité quelconque à comparer l'usage qu'ils font de leur pouvoir ou de leur autorité avec Jésus. Utilisent-ils leur pouvoir pour servir les autres ou pour les manipuler ? Utilisent-ils leur pouvoir pour construire une société plus juste, ou pour s'enrichir ? Utilisent-ils leur pouvoir d'une manière qui pourrait causer de la douleur aux autres, ou plutôt aider à soulager la douleur ? Dans la prière que Jésus nous a enseignée, nous prions « que ton règne vienne ». Jésus a montré comment faire venir ce royaume. Nous espérons que les nations et les individus seront assez humbles pour regarder comment Jésus a utilisé le pouvoir et fait advenir le royaume de Dieu.

*D'après un texte de abbé Tommy Lane*



### 34th Sunday in Ordinary time

It was because nations were abusing their power that Pope Pius XI introduced the feast of Christ the King in 1925. This is a recent feast in the Church, and abuse of power is what led to its introduction. Jesus did not abuse power, and he is our model.

Jesus' kingdom is:

- a kingdom of truth and life
- a kingdom of holiness and grace
- a kingdom of justice, love and peace.

This feast is an invitation to all those who have power or authority of any kind to compare their use of power or authority with Jesus. Are they using their power to serve others or to manipulate? Are they using their power for the building up of a more just society or to enrich themselves? Are they using their power in any way that might cause pain to others, or in a way that could help to alleviate pain? In the prayer Jesus taught us, we pray "thy kingdom come." Jesus has shown how to bring about that kingdom. We hope that nations and individuals will be humble enough to look at how Jesus used power and bring about the kingdom of God.

*Based on a text by Fr. Tommy Lane*



**Intentions de prière du pape pour novembre 2024: Pour toute personne ayant perdu un enfant** Nous prions pour que tous les parents qui pleurent la perte d'un fils ou d'une fille trouvent un soutien dans leur communauté et reçoivent la paix et la consolation de l'Esprit Saint.

**Pope's Prayer intentions for November 2024: For anyone who has lost a child**

We pray that all parents who mourn the loss of a son or daughter find support in their community and receive peace and consolation from the Holy Spirit.



~ Intentions ~

23	Saturday	5pm	For God's blessing and in grace of Christian Dumont	Chammartin Family	Christ the King
24	Sunday	9am	For all parishioners	Bishop Noël Delaquis	Christ the King
24	Dimanche	11h	†Jeannine Johnson	Offrandes aux funérailles	Le Christ, Roi de l'univers
28	Jeudi/Thursday	8-9h/8-9am	Adoration		
29	Vendredi/Friday	15-16h/3-4pm	Adoration		
29	Friday	Private Mass	Souls in Purgatory	Margaret Lodowski	
30	Saturday	5pm	†Dan Messner	Cameron & Suzanne Moore	First Sunday of Advent
1	Sunday	9am	†Mom & †Dad	Mike Toms	First Sunday of Advent
1	Dimanche	11h	Pour les paroissiens	l'abbé James Fiori	Premier dimanche de l'Avent



Welcoming all children 4 years of age and up to **Children's Liturgy of the Word** at the 9 AM Mass! Starting 1<sup>st</sup> week of Advent, December 1st. This takes place during the Liturgy of the Word at Sunday Mass. We invite the children to come and hear, reflect on and share the Word of God at their own

level. Please complete a registration form (found at the entrance to the church). For more information, or if you have any questions, please contact Adele at 204-918-5991 or [rohulichadele@gmail.com](mailto:rohulichadele@gmail.com). Also looking for helpers, leaders if you feel the call to help from time to time.



**RCIA 2024-2025- Interested in becoming Catholic?** If you or anyone you know is interested, please contact the parish office at 204-878-2221



**RAPPEL : NETTOYAGE ANNUEL « EN PROFONDEUR » DE L'ÉGLISE LUNDI**

Si vous avez le temps de contribuer au nettoyage « en profondeur » de notre belle église en préparation pour la période de Noël, nous vous invitons à venir **le lundi 25 novembre à 10 h.**

Des aspirateurs alimentés par batterie et vos objets à épousseter aideraient grandement.

**REMINDER : ANNUAL CHURCH "DEEP-CLEANING" ON MONDAY**

If you have time to help with "deep-cleaning" our beautiful church in preparation for the Christmas season, we invite you to come out on **Monday, November 25 @ 10 am.**

Battery- powered vacuums and your items for dusting would help greatly.



**Arbre de l'Espoir 2024**

Noël est un temps de joie, de bonheur, de paix et d'amour. C'est aussi un moment de partage avec les moins fortunés. Cette année encore, notre Arbre de l'espoir soutient les "paniers de Noël" du centre local de ressources alimentaires Taché. Il y a deux types de cartes sur l'arbre.



Nous demandons des DONS MONÉTAIRES pour aider à remplir les paniers de Noël avec des cartes-cadeaux d'épicerie.

Nous recueillerons des aliments non-périssables pour notre communauté locale (TFRC). Vous pouvez déposer les aliments dans les boîtes à l'entrée de l'église ou les laisser au bureau paroissial avec Lynne. Articles nécessaires : Légumes ou fruits en conserve, thon/viande en conserve, beurre d'arachide, haricots à la sauce tomate, soupe en conserve, flocons d'avoine, céréales, pâtes, sauce à spaghetti.

Les offrandes monétaires peuvent être faites par chèque payable à Taché Food Resource Center ou (TFRC) ou par virement électronique à [tachefoodrc@gmail.com](mailto:tachefoodrc@gmail.com). Veuillez remettre vos chèques dans l'enveloppe libellé "Arbre de l'espoir" dans la quête du dimanche ou les poster à: TRFC 1294 DAWSON, RD LORETTE MB R5K0T2

DES REÇUS D'IMPÔT pour des dons de plus de 25\$ SONT DISPONIBLES (veuillez fournir votre adresse électronique pour que nous puissions vous envoyer un reçu)

POUR PLUS D'INFORMATION, VEUILLEZ CONSULTER LA PAGE FACEBOOK DU CENTRE DE RESSOURCES ALIMENTAIRES DE TACHÉ ou veuillez appeler Angel Prevost 204-291-4780 ou par courriel : [tachefoodrc@gmail.com](mailto:tachefoodrc@gmail.com)

(L'arbre sera enlevé le 22 décembre 2024)

Merci et que le Seigneur soit avec vous et les vôtres en ce temps de Noël.

**Taché Food Resource Center Board**



**Tree of Hope 2024**

Christmas is a time of joy, happiness, peace and love. It is also a time to share with those less fortunate. Our Tree of Hope this year is again supporting our local Taché Food Resource Centre's "Christmas Hampers".

We are asking for MONETARY OFFERINGS to help fill Christmas hampers with grocery gift cards.

We will be collecting non-perishable food for our local families in need (TFRC). You can leave the food in the tubs at the entrance of the church or you can leave them at the parish office with Lynne. Items needed: Canned vegetables or fruit, canned tuna/meat, peanut butter, beans in tomato sauce, canned soup, oatmeal, cereal, pasta, spaghetti sauce.



Monetary offerings can be made by cheque or etransfer.

CHEQUES CAN BE MADE PAYABLE TO: Taché Food Resource Center or (TFRC)

Please place your cheques in the envelope labelled "Tree of Hope" into the Sunday Collection.

Or mail to: TRFC 1294 DAWSON, RD LORETTE MB R5K0T2

E-TRANSFERS MAY BE MADE TO [tachefoodrc@gmail.com](mailto:tachefoodrc@gmail.com)

TAX RECEIPTS FOR DONATIONS OVER \$25 ARE AVAILABLE (please supply your e-mail address so we can send you a receipt)

100% of every dollar donated goes directly to help families in need.

FOR MORE INFORMATION, PLEASE GO TO THE TACHE FOOD RESOURCE CENTER FACEBOOK PAGE or please call:

Angel Prevost 204-291-4780 or e-mail: [tachefoodrc@gmail.com](mailto:tachefoodrc@gmail.com)

(Tree will be taken down on December 22, 2024)

Thank-you and may the Lord be with you and yours during this Christmas Season.

**Tache Food Resource Center Board**